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Rekapitulace roku 2023 
a přání do nového roku

Vážení občané Dobřichovic, rok 2023 pomalu 
spěje ke svému závěru a je tedy čas na ohlédnutí 
se za uplynulými 12 měsíci a nastínění plánů pro 
rok nadcházející. Roky 2020, 2021 a  2022 byly 
provázeny covidem a následně uprchlickou krizí 
v důsledku války na Ukrajině. Rok 2023 byl tedy 
po třech složitých letech již rokem relativně nor-
málním, byť stále většinu z nás zneklidňují zprávy 
z válek na Ukrajině a nově i v Izraeli.

Letošní rok byl již opět plný kulturních a spo-
lečenských akcí, na něž jsme byli v  Dobřichovi-
cích zvyklí. Po čtyřleté přestávce jsme se mohli 
v Dobřichovicích konečně setkat s našimi přáteli 
z  francouzské partnerské obce Villieu – Loyes–
Mollon. Po šesti letech se uprostřed léta opět 
konalo sochařské symposium Cesta mramoru, 
na němž vytvořili tři krásné sochy sochaři Kurt 
Gebauer, Elizabeth Habermannová a  Pavel 
Charousek. V  květnu se na louce pod zámkem 
konalo již tradiční setkání historických vozů na 
akci Veteráni pod zámkem. V  červnu a  červenci 
jsme si mohli vybrat z  bohatého divadelního 
programu Dobřichovického kulturního léta. Léto 
bylo zakončeno tradičně Vinařskými slavnostmi, 
na podzim jsme si mohli užít historický šerm na 
Dobřichovických Alotriích a  závěr roku byl ve 

znamení tradičních Adventních trhů, ohňostroje 
a plesu.

Z investičních akcí byla letošním roce dokon-
čena oprava povrchu čtyř ulic na levobřežní části 
Dobřichovic, která započala již v  minulém roce. 
Nový povrch dostaly ulice Americká, Zelená, 
Krátká a  Raisova. V  příštím roce je v  plánu již 
více investic. Na jaře 2024 by měla být zahájena 
rekonstrukce západní části Lesní ulice, na níž 
máme již letos přislíbenu dotaci, a právě probíhá 
výběrové řízení na zhotovitele stavby. Dále by 
mělo v  Dobřichovicích dojít díky čerpání dotač-
ních prostředků k  výměně části lamp veřejného 
osvětlení za úsporná LED svítidla. Požádáno 
o  dotace máme na projekty rekonstrukce chod-
níků a vozovky Palackého ulice. Věřím, že se nám 
podaří se žádostmi o  tyto dotace uspět. Pokra-
čovat bychom měli též v  investicích do obnovy 
a zlepšení vodovodní a kanalizační infrastruktury. 
Příští rok nás také čeká osazení tří soch, vytvo-
řených na zmíněném sochařském symposiu na 
chodník mezi Dobřichovicemi a Karlíkem.

Důležitá práce čeká vedení města při přípravě 
velkých projektů, které jsou před námi. Tím beze-
sporu největším je projekt nové radnice, multi-
funkčního sálu, prostor ZUŠ a knihovny v ulici 5. 
května. Pokud se bude vše dařit, měl by projekt 
v příštím roce získat stavební povolení. S tím úzce 
souvisí projekt nové hasičské zbrojnice, kde je již 
projednávána žádost o stavební povolení. Kromě 

toho připravujeme projektovou dokumentaci 
na rekonstrukci Francouzské ulice a  hotova je 
i dokumentace na stavbu výtahu na zdravotním 
středisku. I  na tento projekt se snažíme získat 
dotační prostředky. Projekční práce probíhají 
také na dokumentaci první etapy rekonstrukce 
čistírny odpadních vod, která by měla být reali-
zována co nejdříve. Dalším projektem, který je 
ve fázi přípravy je projekt retence vody v krajině, 
který by měl zajistit lepší ochranu Brunšova před 
vodami z přívalových dešťů.

V závěru roku vždy děkuji těm, bez nichž by 
se dění v  Dobřichovicích jen stěží obešlo a  ani 
letošní rok nebude z  této tradice výjimkou. 
Děkuji všem kolegyním a kolegům z městského 
úřadu a  technických služeb, místostarostům, 
radním a zastupitelům, kteří se podílejí na chodu 
našeho města. Děkuji též všem občanům, kteří 
se v rámci spolků i v rámci svých vlastních aktivit 
starají o  to, že v  Dobřichovicích se stále něco 
zajímavého děje. Děkuji všem občanům, kteří se 
o život v Dobřichovicích aktivně zajímají a pokud 
mají nějaký podnět či třeba i oprávněnou kritiku, 
neváhají se na náš úřad obrátit.

Závěrem bych vám všem chtěl popřát do roku 
2024 mnoho štěstí a  spokojenosti a  také pevné 
zdraví, zejména pak v těchto dnech, kdy mnohé 
z nás trápí chřipky či covid, který je znovu na vze-
stupu.

Petr Hampl

O čem jednala rada

Od posledního vydání Informačního listu se Rada 
města Dobřichovice na svých zasedáních sešla 
dvakrát, a to 21. listopadu a 5. prosince.

Starosta nejprve informoval radu o  stavu 
plnění zásadních úkolů vzešlých z usnesení rady:

 projekt intenzifikace ČOV – projektant při-
pravuje zadávací dokumentaci na první 
etapu rekonstrukce ČOV s  využitím ceno-
vého stropu cca 20 mil. Kč schváleného 
radou (jedná se zejména o hrubé předčištění 
a  s  ním související technologie a  provozní 
budovu); součástí projektu je i projednání na 
úřadu vodoprávním; 10. 11. proběhlo zase-
dání výrobního výboru, kde bylo jednáno mj. 
o  možnostech rozčlenění investice do ČOV 
do více etap; Mgr. L. Janák na základě pod-
kladů od Ing. P. Kaplana připravuje podklady 
k podání žádosti o dotaci, která by měla být 
vyhlášena koncem tohoto roku nebo počát-
kem toho následujícího

 spolupráce s firmami pracujícími na mobiliáři 
města: pan M. Šnajdr – kontinuálně probíhají 
menší opravy dlažeb, dopravního značení 
apod.; F. Vrkoslav – do konce roku proběhne 
ještě oprava několika míst s výtluky či prask-

linami v  asfaltu; M. Velebil provedl rozšíření 
vsakovací kapacity krajnice v jednom proble-
matickém místě ul. Anglické, provádí instalaci 
hodin na křižovatce ul. Palackého a 5. května 
a  byl poptán, aby provedl opravu dlažeb na 
prvním úseku chodníku – sochořadí podél 
Karlické ul. (mezi křižovatkami s  Pražskou 
a Raisovou)

 přehled dotačních příležitostí:
- dotace na chodníky v  Palackého ulici – 
žádost podána, formálně přijata (akceptovány 
všechny úpravy dle požadavků poskytova-
tele), město čeká na rozhodnutí, je třeba 
požádat o  stavební povolení (nutná pod-
mínka přidělení dotace)
- dotace na vozovku v Palackého ulici – žádost 
podána
- dotace na rekonstrukci Lesní ulice – bylo 
oficiálně oznámeno přidělení dotace; město 
požádalo o  prodloužení termínu realizace, 
aby mohly být práce provedeny v roce 2024; 
bylo spuštěno výběrové řízení na zhotovitele
- žádost k  výzvě z  OPPIK na rekonstrukci 
budovy bývalých školních dílen je v  procesu 
přípravy
- dotace na veřejné osvětlení – METROLUX – 
doplněna zadávací dokumentace na základě 
připomínek správce VO, VŘ zahájeno

 přístavba domova pro seniory (poškozování 
Krajníkovy ul. a mostu těžkou technikou) – 11. 
10. proběhla schůzka s ředitelem DpS; město 
obdrželo nový návrh dohody o  užívání ul. 
Krajníkova, který opět neobsahoval některé 
pro město klíčové závazky ze strany investora; 
řediteli byl tedy zaslán protinávrh dohody (po 
konzultaci s  Ing. P. Kaplanem a  právníkem 
města) a  investor stavby byl zároveň vyzván, 
aby z  jeho strany došlo k vyřešení zvláštního 
užívání mostu přes Berounku
Město Dobřichovice u  Ing. arch. O. Hájka 

objednalo zpracování studie předprostoru ZŠ, 
který má vzniknout před vchodem do školní 
budovy v Raisově ulici, a to částečně na pozemku, 
který má město v  dlouhodobém pronájmu 
od TJ Sokol. Pan architekt předal městu studii 
předprostoru rozpracovanou do tří variantních 
řešení, přičemž požádal radu o informaci, na jaké 
z  variant by měl dále pracovat. Radní varianty 
vybrali a požádali Ing. arch. O. Hájka o dopraco-
vání studie.

Na základě žádosti paní ředitelky souhlasila 
rada s navýšením měsíčního příspěvku na provoz 
pro MŠ Dobřichovice.

Radní dále diskutovali o  realizaci kruhové 
křižovatky Pražská x Vítova x Karlická; ta by byla 
velmi vítána, avšak v žádném případě by neměla 

Slovo starosty

Zprávy z městského úřadu

Obrázek na titulní straně: Betlém u zámku. Foto Hynek Moravec
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ohrozit termín rekonstrukce Pražské ul., tedy 
akce „II/115 hr. m. Prahy–Lety, rekonstrukce“. Dle 
vyjádření zástupců KSÚS, tak jak ho prezentovala 
místostarostka, bude projekt kruhového objezdu 
začleněn do celkové rekonstrukce v  případě, že 
se městu podaří předložit kompletní dokumen-
taci do prázdnin 2024.

Rada se znovu zabývala Smlouvou o  zřízení 
pozemní komunikace na pozemcích p. č. 1373/1, 
1373/7, 1372/62, která by měla zabezpečit 
obsluhu rozvodny ČEZ–TR 110/22kV v  katas-
trálním území Dobřichovice (jedná se o  velkou 
trafostanici převzatou do Územního plánu Dobři-
chovic ze Zásad územního rozvoje). ČEZ by měl 
na základě této smlouvy právo na místě stávající 
nezpevněné komunikace vybudovat asfaltovou 
pozemní komunikaci, a  to jako komunikaci úče-
lovou. Rada se zněním předloženého návrhu 
nesouhlasila a vrátila jej s konkrétními výhradami 
k přepracování.

Velmi obsáhlá diskuze se týkala odpado-
vého hospodářství v  Dobřichovicích; aby bylo 
vedení města schopno problematiku co možná 
nejlépe uchopit, požádala rada konzultační 
společnost v  oblasti odpadového hospodář-
ství, firmu JRK, o  vypracování koncepce této 
problematiky pro město; na jejím základě pak 
bude rada dále rozhodovat o směřování města 
v oblasti odpadů.

Rada schválila návrh na rozšíření svozu biood-
padu i přes zimní období; bude se jednat o jeden 
svoz v  lednu a  jeden v  únoru, aby nedocházelo 
k  tomu, že budou občané vyhazovat bioodpad 
z domácností do směsného odpadu.

Radní dále navázali na diskuzi o  dostavbě 
vodovodních a kanalizačních řadů tam, kde ještě 
hotovy nejsou; v této souvislosti požádá starosta 
konzultanta města pro dotační řízení Mgr. L. 
Janáka o zjištění možnosti čerpání financí na tyto 
akce z dotačních prostředků.

Společnost Vodohospodářský rozvoj a výstavba 
předložila nabídku na vypracování jednostupňové 
projektové dokumentace včetně zajištění potřeb-
ných podkladů pro návrh retenčních opatření 
v lokalitě Brunšov. Následně kontaktoval místosta-

rostku Ing. Radku Alexy PhD. za řád Křížovníků Mgr. 
D. Kučerka – nevyloučil spolupráci řádu na tomto 
projektu, a údajně jej začali zpracovávat vodohos-
podáři řádu.

Rada rozhodla, že na rozhodnutí Křižovníků 
vyčká do půlky listopadu, a  když do té doby 
neobdrží žádnou informaci, požádá VRV o dokon-
čení projektu tak, aby se navržená opatření netý-
kala pozemků řádu. Od té doby však k žádnému 
kontaktu mezi městem a  zástupci řádu na toto 
téma nedošlo, a  na základě toho zadá starosta 
dopracování projektu společnosti VRV tak, aby 
se navržená opatření nacházela na pozemcích ve 
vlastnictví města.

Rada dále pověřila starostu udělením nefi-
nanční záštity nad akcí Všechny chutě světa 
a souhlasila se zveřejněním záměru na pronájem 
bytu č. 5 v ulici Za parkem 628.

Na zasedání rady 24. 10. rada neschválila 
podpis smlouvy o  úhradě nákladů na likvidaci 
a soustřeďování vybraného druhu odpadu; ta se 
týkala vlhčených ubrousků. V  současnosti obdr-
želo město podobný návrh smlouvy od konsorcia 
„Nevajgluj“, týkající se nedopalků.

Tajemník vznesl na SMO žádost o  popis 
toho, k  čemu by bylo město po příp. podpisu 
těchto smluv zavázáno a  je-li povinností ÚSC 
tyto smlouvy uzavírat. Z odpovědi SMO vyplývá, 
že obce tuto povinnost nemají a  je pouze na 
jejich rozhodnutí, chtějí-li se touto formou tzv. 
litteringu zabývat; SMO zároveň konstatoval, že 
smlouvu o  úhradě nákladů na likvidaci a  sou-
střeďování vybraného druhu odpadu (vlhčených 
ubrousků) doposud žádná obec nepodepsala. 
Rada města Dobřichovice podpis obou zmíně-
ných smluv starostovi nedoporučila.

Na závěr zasedání rady 5. prosince diskuto-
vali radní o možnosti navázání partnerství s obcí 
Otterfing, nalézající se nedaleko od Mnichova 
směrem na jih. Radní se shodli na tom, že je 
nejprve třeba získat představy německé obce 
o náplni partnerství a zároveň zjistit zájem o něj 
mezi dobřichovickými občany, ale i  školskými 
zařízeními nebo např. sportovními kluby.

-tjmnk-

O čem jednalo 
zastupitelstvo města

Dne 12. 12. 2023 proběhlo 6. zasedání Zastupitel-
stva města Dobřichovice. Nejprve byl dán prostor 
dotazům občanů: zde vystoupil právní zástupce 
Rytířského řádu Křižovníků s  červenou hvězdou 
a  znovu apeloval na projednání změny územ-
ního plánu; vzhledem k onemocnění starosty Ing. 
Petra Hampla vedl zasedání místostarosta Ing. M. 
Pánek, který reagoval, že je nejprve třeba zahájit 
změnu č. 1 územního plánu (tedy jeho kon-
verzi do celorepublikově jednotného formátu) 
a teprve poté je možné zpracovat změny další.

Paní L. Doležalová požádala vedení města 
o  řešení problematiky parkování a  stavu chod-
níků v  ulici Na vyhlídce; spolu s  problematikou 
oprav dalších komunikací a chodníků (mj. i pro-
pojky mezi Svážnou a  křížením ulic K  tenisu 
a Strmá) se bude těmito rekonstrukcemi zabývat 
rada na svém nejbližším zasedání.

Následoval standardní průběh zasedání 
zastupitelstva – videozáznam i  podrobný zápis 
naleznete na webových stránkách města.

Zastupitelstvo města Dobřichovice na tomto 
zasedání mj.
schválilo:

 rozpočet na rok 2024 ve struktuře navržené 
starostou;

 Obecně závaznou vyhlášku města Dobřicho-
vice o  místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství (včetně změny 
výše poplatku na 1.000,- Kč);

 Obecně závaznou vyhlášku města Dobřicho-
vice o místním poplatku za užívání veřejného 
prostranství;

 Obecně závaznou vyhlášku města Dobřicho-
vice o místním poplatku z pobytu;

 Obecně závaznou vyhlášku města Dobřicho-
vice o místním poplatku ze psů;

 obsah změny č. 1 územního plánu Dobřicho-
vic;

 úpravu sazby příspěvku na rozvoj infrastruk-
tury pro majitele nemovitostí nově napojova-
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ných na dobřichovickou čistírnu odpadních 
vod s platností od 1. 1. 2024 v následující výši:

typ jednotky plocha příspěvek
obytná i nebytová do 50 m2 45.000,- Kč
obytná nad 50 m2 60.000,- Kč
nebytová 50 – 500 m2 60.000,- Kč
nebytová za každých dalších 

500 m2 nebytové 
jednotky nad 
500 m2

150.000,- Kč 
(poměrná část 
k velikosti plochy)

vzalo na vědomí:
 stanovisko Krajského úřadu Středočeského 

kraje, odboru životního prostředí a zeměděl-
ství, k navrhovanému obsahu změny č. 1 ÚP 
Dobřichovic;

 stanovisko Agentury ochrany přírody a  kra-
jiny ČR, Správy CHKO Český kras, k navrhova-
nému obsahu změny č. 1 ÚP Dobřichovic,

uložilo:
 radě města předložit do konce února 2024 

koncepci odpadového hospodářství pro 
město Dobřichovice,

 starostovi města zabezpečit zpracování 
návrhu změny č. 1 ÚP Dobřichovic v  sou-
ladu se schváleným obsahem změny č. 1 ÚP 
Dobřichovic, předat dokument „Obsah změny 
č. 1 ÚP Dobřichovic“ po jednom vyhotovení 
městu Dobřichovice ke zveřejnění a  zho-
toviteli návrhu změny č. 1 ÚP Dobřichovic 
a podat Krajskému úřadu Středočeského kraje 
návrh na vložení registračního listu za etapu 
„OBSAH“ změny č. 1 ÚP Dobřichovic do evi-
dence územně plánovací činnosti.

-tjmnk-

Nové podmínky inzerce 
v Informačním listu  
od 1. 9. 2023
Požadované znění inzerátu do Informačního listu 
lze zaslat buď na e-mailovou adresu informacni-
list@gmail.com, příp. info@dobrichovice.cz, a  to 
nejpozději do dne uzávěrky (zpravidla mezi 12. – 
15. dnem v měsíci).

Po předání inzerátu je třeba provést úhradu, 
a to bezhotovostně na základě vystavené faktury.

Ceník inzerce:

inzerce cena cena

bez DPH vč. DPH 21%

celá strana A4 5.000 Kč 6.050 Kč

1/2 strany 3.000 Kč 3.630 Kč

1/4 strany 1.500 Kč 1.815 Kč

1/8 strany 750 Kč 908 Kč

řádková inzerce cena 
bez DPH

cena 
vč. DPH 21%

1 znak
(za znak se nepovažuje 
mezera)

1 Kč 1,21 Kč

Posouzení vhodnosti inzertních příspěvků 
provádí odpovědný redaktor, který si vyhrazuje 
právo nezveřejnit některé příspěvky i  z kapacit-
ních důvodů.

Bližší informace poskytneme na tel. č. 
257  712  182 nebo na e-mailové adrese: info@
dobrichovice.cz (Denisa Solničková).

Odpadové hospodářství

ZASTAVENÍ svozu nádob bez RFID čipů
Nádoby, které nebudou mít k 1. 2. 2024 funkční 
čip, nebudou společností POBERO vyvezeny.

V  rámci urychlení a  pomoci při dočipování 
problematických odpadových nádob ve svozové 
oblasti POBERO Poberounské odpady s.r.o., 
budou posádky společnosti umisťovat na víka 
nádob červené a  zelené samolepky o  průměru 
3,5 cm označující nádoby:

a) ZCELA BEZ RFID ČIPU (červené kolečko)

b) NÁDOBY S  ČIPEM, KTERÉ SE NENAČÍTAJÍ 
(zelené kolečko); může být z  těchto důvodů–
nevhodné umístění čipu (většinou 110 l kulaté 
nádoby), velmi poškozená nádoba, která neu-
možňuje správné načtení a zvážení nádoby apod.

Žádáme majitele takto označených nádob, 
aby se za účelem instalace či výměny čipu 
obrátili na kontaktní osobu Věru Terezii 
Homolovou, tel: +420 730  175  154, email: 
homolova@dobrichovice.cz.

-VTH-

BIOODPAD nepatří do černé popelnice 
s komunálním odpadem – tvoří až třetinu 
váhy Vašeho směsného odpadu
Bioodpad jsem začala poctivě třídit až v  roce 
2022, když jsem se začala odpadovým hospo-
dářstvím více zabývat. Byla jsem překvapená, 
kolik toho doma vyprodukujeme a  že musím 
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minimálně každý druhý den vysypat těžký kyblík 
různých slupek z ovoce a zeleniny.

Proč třídit bioodpad
Netříděný bioodpad končí ve směsném 

odpadu. Tím nejenže dochází k plýtvání surovinou, 
kterou lze dále využít, ale zbytečně se tak navyšuje 
množství směsného komunálního odpadu. Podle 
rozborů obsahu popelnic s komunálním odpadem 
z různých měst tvoří bioodpad stále třetinu hmot-
nosti. Likvidace směsného odpadu je fi nančně 
velmi náročná (a ceny za jeho skládkování ještě 
porostou). Ani pro spalování není bioodpad nej-
vhodnější surovinou, protože obsahuje značné 
množství vody. Pokud je rostlinný bioodpad vytří-
děn do nádob na biologicky rozložitelný materiál, 
je dále využit pro výrobu kompostu.

Kvalita třídění je rozhodující
Důležité je dbát na správné třídění biood-

padu. Zejména plastové sáčky představují velký 
problém. K ručnímu dotřiďování v průmyslových 
kompostárnách, kde je většina bioodpadu dále 
zpracovávána, již nedochází. Vzhledem k  jeho 
velkému množství a  k technologii zpracování 
je tedy po odvezení bioodpadu nemožné rozli-
šit, zda se jedná o sáčky kompostovatelné nebo 
plastové, tudíž materiál, který obsahuje jakékoliv 
sáčky, je nepoužitelný pro kompost.
Co patří do popelnice na bioodpad?

 zbytky ovoce a zeleniny, slupky (včetně citru-
sových plodů)

 čajové sáčky, kávová sedlina včetně 
papírových fi ltrů

 papírové proložky od vajec
 květiny (BEZ celofánu, šňůrky a květináče)
 tráva, plevel, drny se zeminou
 košťály a celé rostliny, zbytky rostlin
 listí
 větve keřů i stromů
 piliny, hobliny, kůra, štěpka
 seno, sláma
 vychladlý popel ze spalování dřeva

Co nepatří do popelnice na bioodpad?
 maso, masové omáčky, vývary, kosti, kůže
 mléčné výrobky
 vajíčka, včetně skořápek *
 zbytky z  kuchyní rostlinného původu, které 

obsahují suroviny živočišného původu 
(pokrmy z masa, z vajec a mléka)

 zbytky z kuchyní jako prošlé pečivo, těstoviny, 
knedlíky

 jedlý olej a tuk
 zvířecí trus, moč a  hnůj jako podestýlka 

domácích zvířat včetně exkrementů
 peří, chlupy, vlasy
 uhynulá zvířata
 kontaminované piliny, hobliny, kůra, štěpka
 nebezpečné odpady
 obalové materiály
 papírové kapesníky, ubrousky

* Skořápky od vajec můžete ukládat na domácí 
kompost, ale do popelnice na bioodpad nepatří. 
Skořápky jsou odpad živočišného původu, tudíž 
je na koncovém zařízení – kompostárně nemohou 
přijmout. Kompostárny mají úřadem schválený 
provozní řád, který jasně určuje, jaký odpad 
mohou přijímat. Kvůli hygienizaci je možné do 
kompostáren přijímat pouze rostlinný odpad.

V  zimním období je většina kompostáren 
zavřená nebo má omezený provoz, protože 
v  zimě neprobíhá kompostovací proces, při 
kterém je nutno dosáhnout teploty v  zakládce 
alespoň 45 °C po dobu 10 dní. Případně svezená 
surovina v  tomto období je deponovaná na 
dozrávací ploše. Kromě toho dochází v  zimním 
období díky obsahu vody k přimrzání bioodpadu 
ke sběrné nádobě, i  když v  našem regionu je 
počasí poměrně mírné.

V zimě, zejména o Vánocích, ale také trávíme 
více času doma s rodinou a hodně se vaří, proto 
bychom chtěli podpořit třídění těžkého biood-
padu i v tomto období.

Letos poprvé jsou naplánovány 2 termíny 
svozu bioodpadu mimo sezónu: opět ve 
čtvrtek a to 11. ledna a 8. února 2024.

Pravidelná sezóna svozu bioodpadu začne 
ve čtvrtek 14. března 2024.

Radka Alexy, místostarostka

Novinky ze základní školy – 
účast na mezinárodní 
konferenci na téma 
„Duševní zdraví“
Jako škola se v první řadě zaměřujeme na vzdě-
lávací proces, nedílnou součástí vzdělávání je 
ale i  péče o  duševní zdraví dětí a  dospívajících. 
Každý žák potřebuje individuální přístup nejen 
ve vzdělávání, ale též v  oblasti svého osob-
nostního rozvoje, a  to je někdy daleko složitější 
oblast než problémy s výukou. Mám několikaleté 
zkušenosti v  oblasti primární prevence, což byl 
jeden z  důvodů, proč mě naše škola doporučila 
národní agentuře DZS (Dům zahraniční spolu-
práce) k  účasti na XVII. mezinárodní konferenci 
v  irském  Dunboyne, pořádané pod záštitou 
programu Erasmus+. Jako téma pro letošní rok 
bylo zvoleno „Mental Health, Minds in Motion“, 
setkání se konalo v  termínu 13.–17. 11. 2023. 
Téma duševní zdraví je velmi sledované pře-
devším díky složité postcovidové době, která 
přináší různé problémy, jako např. těžkosti se 
začleněním do kolektivu, obavy ze zvládání úkolů 
apod. Problémy se ale též týkají šikany, přede-
vším kyberšikany. Jedním z jejích úskalí je to, že 
díky všudypřítomnosti, atraktivitě a  dostupnosti 
sociálních sítí je pro zasaženou osobu velmi těžké 
najít prostor, kde by se mohla zklidnit a  najít 
novou energii pro řešení své situace. Dalším 
tématem společných diskusí byl nedostatek 
odborníků, kteří mohou pomoci řešit tyto i další 
patologické případy. Během čtyř dnů jsme měli 

možnost se díky přednáškám, seminářům, a pře-
devším díky přímým rozmluvám podělit o  naše 
zkušenosti a  předat si nové poznatky, které 
nám pomohou správně vést člověka (v našem 
případě žáka) k  jeho zklidnění tak, aby byl 
schopen sám zvládnout jeho konkrétní těžkou 
životní situaci. Konference se zúčastnilo kolem 
70 lidí z různých zemí Evropské unie. Situace je 
taková, že problémy jsou ve všech zúčastněných 
zemích (ČR, Německo, Polsko, Maďarsko, Srbsko, 
Finsko, Dánsko, Norsko, Irsko, Malta, Rumunsko, 
Island…) velmi podobné a nástroje k jejich řešení 
jsou vždy individuální.  

Dalším cílem mé účasti na konferenci bylo 
navázat nové kontakty pro další mezinárodní 
spolupráci. V  současné době čekáme na schvá-
lení akreditace Projektu Erasmus+, neboť 
naše dvě hlavní témata spolupráce jsou právě 
„Duševní zdraví“ a  „Obyvatelé Evropy“. Pro mě 
osobně setkání takovéhoto druhu jsou velmi pří-
nosná a užitečná, neboť nalézt dobré a spolehlivé 
přátelé pro společné mezinárodní akce je tou nej-
důležitější věcí k dobrému zvládnutí velkých pro-
jektů. Jsem moc ráda, že jsem zde ve škole našla 
kolegyně, které mají chuť pokračovat v aktivitách, 
které jsem více jak 20 let velmi ráda organizovala.

Ing. Hana Kráslová

DofE – nový mezinárodní 
program na naší škole 

Co se skrývá za tajemnou zkratkou DofE? Mezi-
národní cena vévody z  Edinburghu neboli 
DofE  je celosvětově známá  forma neformálního 
vzdělávání pro mladé lidi ve věku od 14 do 24 
let. Tento program založil v  roce 1956 britský 
princ Philip, manžel královny Alžběty. Mladí lidé 
si v  něm stanovují cíle ve čtyřech základních 
oblastech, jimiž jsou rozvoj talentu, sportovní 
aktivita, dobrovolnictví a  dobrodružná expedice. 
Za pomoci a  podpory  dospělého mentora 
usilují o  jejich splnění. Za překonání svých výzev 
získávají mezinárodní certifi kát, který je oceněním 
jejich práce na rozvoji celé osobnosti a  zároveň 
jim může pootevřít dveře ke studiu v zahraničí.  

Beseda s ambasadorem a ofi ciální představení 
programu a  týmu mentorů proběhly v  učebně 
hudební výchovy  dne 22. 11. 2023.  Pokud vás 
projekt zajímá, více se dozvíte na webu  www.
dofe.cz. Naše škola se těší na zájemce z řad našich 
studentů!

ZPRÁVY ZE ŠKOLY A ŠKOLKY

Návštěva základní školy ve Finsku v rámci pro-
gramu Erasmus +Dočipování odpadových nádob
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Návštěva základní školy 
ve Finsku

Program Erasmus+ umožnil několika vyučují-
cím ZŠ Dobřichovice vycestovat do ciziny, ať už 
za vzděláním formou kurzu nebo za návštěvou 
přímo ve škole, tzv. job shadowing. Právě tuto 
poslední variantu si zvolila Mgr. Tereza Pekárková 
ve finských Helsinkách na prvním stupni základní 
školy Lintulaakson koulu.

Ačkoliv by se zdálo, že výuka ve finštině bude 
pro načerpání zkušeností a  inspirace problém, 
opak byl pravdou. Všichni vyučující i  žáci rádi 
využili možnosti se v  angličtině pochlubit svou 
krásnou a moderní školou.

Načerpané informace následně doputovaly 
až k  dobřichovickým pedagogickým pracovní-
kům, kteří se díky obsáhlé prezentaci dozvěděli 
o finské dlouholeté zkušenosti s výukou cizinců, 
dětí se specifickými poruchami učení nebo s pou-
žíváním informačních technologií v  běžných 
hodinách. Nechyběla ani videoprohlídka školy 
i  ukázky nejrůznějších učitelských vychytávek 
a  pomůcek. Také žáci si už vyzkoušeli některé 
novinky, například do češtiny přeložené logické 
úlohy z matematiky.

Mgr. Tereza Pekárková

Mikuláš ve školce

Deváťáci z  9.C nadělovali ve školce–převlečeni za 
nezbedné čerty, moudré Mikuláše a hodné anděly 
vyrazili za dětmi do MŠ Dobřichovice. Kostýmy byly 
vskutku originální. Vyrábělo se, půjčovalo v divadle 
nebo pátralo na půdách. Čertíci se líčili těsně 
před odchodem, andělé byli přehlídkou krásy 
a  Mikulášové si museli cestou dávat pozor, aby 
nezakopli o  svá roucha. Venku mrzlo až praštělo, 
atmosféra typická pro adventní čas. Nechyběly 
knihy hříchů, hodné i  zlobivé děti a  písničky. 
Děti jsou úžasná stvoření, jejich komentáře byly 
roztomilé: „Zlobila jsem jen malinko. Ti čerti jsou 
asi lidi, mají ponožky a ne kopýtka“. Propojení teen-
agerů a malých dětí bylo kouzelné. Moc děkujeme 
paní ředitelce, Monice Víškové, která celou akci 
vymyslela. Těšíme se na příští rok! 

Mgr. Lucie Wladařová

Volnočasové aktivity

Zápis do kroužků Dobřichovického domku i v 
novém pololetí
Stále máte možnost připojit se k  některým 
kroužkům, které pořádáme v  Dobřichovickém 
domku. Navštivte naše stránky www.dobri-
chovickydomek.cz–najdete tam odkaz na náš 
rezervační systém s  nabídkou volných míst na 
kroužcích.
Flétna, trubka i hudební nauka v DoDu
Ve čtvrtek odpoledne nabízíme individuální lekce 
flétny či trubky. Náš lektor Libor Velísek také může 
vaše děti učit hudební nauku, ať už se jedná o pří-
pravu na konzervatoř nebo doučování. V případě 
zájmu pište na stupavska@svcdodo.cz.
Darujeme kroužky dětem
Středisko volného času Dobřichovický domek se 
zapojilo do projektu Darujeme kroužky dětem. 

Mikuláš v Mateřské škole
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Projekt podporuje rodiny v ČR, které jsou v tíživé 
finanční situaci, a na dítě, na které žádají podporu, 
pobírají jednu z dávek: přídavek na dítě, příspěvek 
na péči,  odměna pěstouna,  příspěvek při pěs-
tounské péči. Rodiny mohou zažádat o příspěvek 
na aktivity dětí ve věku od 3 do 18 let. O příspě-
vek mohou žádat i  rodiny ukrajinských uprchlíků 

v  tíživé finanční situaci, které pobývají v  ČR na 
základě víza strpění či víza dočasné ochrany.

Jak získat příspěvek? Podrobný návod najdete 
na našem webu nebo na stránkách aktivnimesto.
cz. Zde se zaregistrujete, v systému požádáte o pří-
spěvek a nahrajete potřebné dokumenty (přídavky 
na děti, víza apod.). V systému vyhledáte kroužky, 

které pořádá Dobřichovický domek, a  uplatníte 
příspěvek až 2 000 Kč (4x 500 Kč). Peníze v hodnotě 
voucherů následně pošle poskytovatel příspěvku 
na náš účet. O příspěvek můžete žádat, i když jste 
již kroužek zaplatili. Pokud potřebujete se získáním 
příspěvku poradit, neváhejte se na nás obrátit (stu-
pavska@svcdodo.cz).

Nové hodiny v centru města

Možná jste si všimli, že u  velmi využívaného 
přechodu pro chodce na křižovatce ulic Palac-
kého a 5. května stojí nové uliční hodiny. Myš-
lenka zřízení hodin vznikla asi před čtyřmi roky, 
když jsme s mojí manželkou Jarmilou připravo-
vali setkání s našimi dobřichovickými přáteli při 
příležitosti našich 80. narozenin, které se konaly 
ve Vinárně u Caldů, dnes již bohužel uzavřené. 
Požádali jsme všechny pozvané, aby nám nedá-
vali žádné dárky, ale aby přispěli podle svých 
možností finančně na nějakou veřejně prospěš-
nou věc, která by sloužila nejen nám dvěma, 
ale i  všem našim přátelům a  s  nimi i  dalším 
občanům i  návštěvníkům našeho městečka. 
Již tehdy jsme měli na mysli něco jako uliční 
hodiny.

Díky všem naším hostům se sešla poměrně 
slušná částka a  za to jim všem patří velký dík, 
my jsme k  tomu přidali také pár korun a  naši 
představu jsme předložili starostovi a  členům 
městské rady. Ti to přivítali a  slíbili, že pokud 
vybrané peníze nebudou na stavbu hodin stačit, 
město vyšší náklady uhradí. Naše představa 
o hodinách byla skoro stejná jako to, co tam nyní 
vidíte. Vznikly i  jiné návrhy, modernější i super-
moderní, ale nakonec jsme se ve spolupráci se 
starostou a  radními vrátili k  tradičnímu řešení: 
hodiny s  ručičkami na černém sloupu posta-
vené na místě, odkud budou viditelné z různých 
směrů.

Moc děkujeme bývalému starostovi Micha-
eli Pánkovi, že svojí energií dotáhl tento projekt 
až do cíle a hodiny tam od minulého týdne stojí 
a ukazují čas ve dne i v noci.

Hodiny jsou zařízení, které nám nejenže 
ukazuje čas právě nyní a teď, ale připomíná nám, 
že čas je ta nejvzácnější komodita, kterou jsme 
obdařeni, že čas si nemůžeme ani koupit, ani 

sestrojit, ani za něco směnit, ani nikde ukrást, 
časem jsme jen obdařeni a  je naší povinností 
s ním nakládat dobře a ku prospěchu svému, své 
rodiny, své obce a celému lidstvu.

Novým hodinám na „Zlatém kříži“ ve středu 
našeho městečka přejeme, aby ještě dlouho slou-
žily a ukazovaly nám čas.

V. Kratochvíl

Jak vznikaly hodiny Václava 
a Jarmily Kratochvílových

S Václavem Kratochvílem mě pojí nejen dlouho-
leté přátelství, ale i  dlouholetá spolupráce pro 
město Dobřichovice, která trvá již přes 30 let. 
Vážím si proto, když mě požádá o pomoc při reali-
zace nějakého ze svých úžasných nápadů na zlep-
šení života v Dobřichovicích, ať už to byla obnova 
křížku na konci ulice Ke Křížku nebo postavení 
hodin v centru města.

Tento zdánlivě jednoduchý úkol se ovšem 
vyvíjel přes 4 roky. Rada města se nejprve obrátila 
na talentovaného Matěje Neuberta. Ten vytvo-
řil návrh impozantních designových hodin ve 
tvaru 7 m vysokého štíhlého skleněného kvádru 
s  různě prosvítajícími číslicemi ukazujícími čas. 
Návrh to byl úžasný, ale ukázalo se, že realizace 
by byla velmi náročná a nákladná.

Nakonec jsme se vrátili k  původní před-
stavě, která spočívala v jednoduchých, ručičko-
vých hodinách. Ve spolupráci s arch. Lisecovou 
vznikl konečný návrh grafitově černých troj-

Zajímavosti

Hodiny Václava a Jarmily Kratochvílových

LEDEN  / dobřichovický most / foto Hynek Moravec ÚNOR / sv. Jan Nepomucký / foto Hynek Moravec BŘEZEN / Ladoňky v parku / foto  Hynek Moravec
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ŘÍJEN / Brunšov / foto Hynek Moravec LISTOPAD / most / foto Pavel Tichý PROSINEC / zámecká věž / foto Pavel Tichý

DUBEN / Kaple sv. Judy Tadeáše / foto Andrea Svitáková KVĚTEN / sakury u školy v ulici 5. května / foto Hynek Moravec ČERVEN / Sochořadí / foto Petr Kubín

ČERVENEC / základní škola / foto Petr Kubín SRPEN / na jezu / foto Hynek Moravec ZÁŘÍ / řeka / foto Andrea Svitáková Hrubá
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stranných hodin, které můžete již pár dnů vidět 
na křižovatce ulic 5. května a Palackého. Velké 
díky patří všem, kdo se na konečné podobě 
hodin podíleli, zejména Michalu Velebilovi za 
realizaci zadláždění a firmě Elektroštika za při-
pojení hodin.

Na závěr můžeme jen říci: Václave díky 
a můžeš přijít s dalšími nápady. Jsme připraveni!

Michael Pánek,  
místostarosta

Nástěnný kalendář

Město vydalo nástěnný kalendář o  rozměru A3 
s fotografiemi města. Zakoupit ho můžete v Info-
centru, v knihovně nebo na podatelně městského 
úřadu. Cena je 250,- Kč.

As

Nový vlakový jízdní řád

Jako každý rok tak i letos se v polovině prosince 
změnil od neděle 10. prosince jízdní řád Českých 
drah. Uvádíme zde pouze změny na naší trati č. 
171, která vede z Prahy do Berouna a zpět. Změny 
sice nejsou velké, ale jsou a  je nutno se na ně 
připravit. Většina z nás má již v telefonu aplikaci 
„MŮJ VLAK“, ale papírek v  peněžence to jistí. Je 
také možné si vyjet z internetu (www.cd.cz) papí-
rovou skládačku. Občas ji mají zdarma u  pokla-
den na nádražích.

Obvyklou změnou je tzv. změna taktu vlaků, 
což jsou malé změny odjezdů a  příjezdů vlaků 
v  obou směrech do Prahy i  z Prahy. Od neděle 
10. prosince vlaky z Dobřichovic do Prahy odjíždí 
každou 7. minutu a  každou 37. minutu, a  to od 
4:07 ráno až do 23:37 v noci. Na odjezdu z Dobři-
chovic vlaky jedou o 2 minuty „dříve“ než dosud. 
V  ranní špičce jen v pracovní dny od 4:47 až do 
9:17, ale pouze ve všední dny, jezdí ještě další 
vlaky s  odjezdem z  Dobřichovic každou 17. 
minutu a  každou 47. minutu. ALE POZOR! Tyto 
vlaky tzv. ve špičkách budou všechny končit ve 
stanici Smíchov a  budou zde také svoji jízdu ve 
směru na Dobřichovice začínat. České dráhy 
chtějí tímto odlehčit starému pražskému želez-
ničnímu mostu pod Vyšehradem. Tento most zde 
stojí tak jako ho dnes vidíme od roku 1901, tedy 
122 let a potřebuje nutně opravit, resp. vyměnit 
za nový most.

Z Prahy odjíždí nyní vlaky takto: z  Hlavního 
nádraží každou 15. minutu a každou 45. minutu 
a ze Smíchova každou 23. a každou 53. minutu. 
V  odpolední špičce pracovních dnů pak navíc 
mezi 12:33 a  19:33 další vlaky s  taktem ze Smí-
chova každou 3. a každou 33. minutu. Tyto vlaky 
jedou jen do Řevnic. Poslední noční (resp. první 
ranní) vlak jede z  Hlavního nádraží mimo nor-
mální takt v 0:30, ze Smíchova v 0:38.

Vlaky, které jedou z  Berouna až do stanice 
Praha – Hlavní nádraží zde nekončí a projíždí dále 
až do Českého Brodu. Umožní vám to bez pře-
stupu cestovat do východních okrajů Prahy, např. 
do Libně, Hloubětína, Kyjí apod.

V novém roce začne velká rekonstrukce naší 
trati mezi stanicemi Karlštejn a Beroun. V  tomto 
úseku se očekává větší množství výluk.

V. Kratochvíl

Vánoční strom

Po několika letech máme v  Dobřichovicích na 
Palackého náměstí opravdu krásný vánoční 
strom s  novými ozdobami a  osvětlením. Strom 
jsme získali ze sousedního Karlíka a  jedná se 
o cedr atlanský. Cedry jsou velmi impozantní jeh-
ličnany. Vyznačují se dlouhověkostí, odolností, 
kvalitou dřeva a vůní. U nás se nejčastěji pěstují 
cedry himalájské, libanonské či atlantské. Někdy 
si je můžete splést s modříny, ale pouze na první 
pohled. Cedr neopadává, to je zásadní rozdíl mezi 
ním a modřínem. V případě základního druhu se 
jedná o statné stromy, dosahující i přes 20 m.  

As

Nové knihy v knihovně

Zindelová,B. .............................Tak daleko, tak blízko:
půl Evropy mezi matkou a dcerou

Allen, H. ..................................................... Tichá odplata
Henry, V. ..................................... Noc v Orient expresu
Cleveland, K. ........................................Musím to vědět
Skeslien, Ch. .................................... Pařížská knihovna
Schörghofer, M. ..............................Nevěsta z kláštera
Klevisová, M. .................................................... Vraní oko
Pawlowská, H. ..........................................Užívej života!
Křivanec, V. .................................................. Dál nechoď!
Backman, F. ................................... Úzkosti a jejich lidé
Březina, J. ..........................................................Polednice
Ryan, S. ................................... Knihkupkyně z Dachau
Sorokin, V. ................................................ Den opričníka
Draštík, P. .................................... Český a moravský les
Volný, Z. ................................ Toulky českou minulostí
Cílek, V. ....................................... Půda a život civilizací
Březina, J. ............................................................Nalezení
Moyes, J. .................................................... Život po tobě
Moyes, J. .......................................................Sama sebou
Moyes, J. ............................................... Loď plná nevěst
Mlynářová, M......................Dáma s prošlou zárukou
Mlynářová, M...............................................Samorostka
Mlynářová, M.....................................Život jako hobby

Bartošová, T. ..................................................... Klekánice
Fibich,O. ......................................Za pověstmi Šumavy
Bolavá, A. .................................................. Před povodní
Bolavá, A. ...........................................................Vypravěč
Wilková, S. ...............................................Ty chladné oči
Kopeček, L. ................................. Hodný, zlý a ošklivý?
Šulc, J................................................ O lidech a knihách
Hof, W. ....................................... Cesta Ledového muže
Vopěnka, M. ....... Václav Havel – mocný bezmocný
Ludvíková, J. ........................................................ Propast
Hanišová, V. ....................................Neděle odpoledne
Bryndza, R................................................ Ďáblova cesta
Jacobs, A. ...................................................Ateliér Rosen
Klíma, J...................................................Hřebec a kráska
Klíma, J.................................................Jak zabít dvakrát
Beckham, H. ...................Kéž bych ti to dokázala říct
Szcygiel, M. .................................................. Udělej si ráj
Ulickaja, L............................................... Jákobův žebřík
Whiton, H. ................ Adam ze Zbraslavi a případ …
Janečková, M. .........................................Třešně v rumu
Javůrek, Š. .......................................................Chaloupky
Bartošová, T. .......................................................... Vodník
Mornštajnová, A. .........................................Les v domě
Hoover, C. .................................................Námi to končí
Banga, P. ......................................... Skutečná cesta ven
Doležal, M. .............................................1945: léto běsů
Padevět, J. .................................................................. 1945
Hlavinková, L. ......................Pravda nebyla k dostání
Chlupová, D. ......................Varhaník z mrtvé vesnice
Linke, B. ...................................... Srdcem mojí babičky
Lomová, L. ...................... Každý den je nový: komiks
Pecháčková, M. ..Jitka Válová: „byly jsme dvě malý

 hovna ve vysoký trávě“
Palán, A. ............................................... Rady pánu Bohu
Poncarová, J. .............................Deník Věrky Kohnové
Howey, H. ................................................................Turnus
Howey, H. ...................................................................... Silo
Howey, H. .................................................................. Prach
Vožická, M. ....................... Jak přežít konec civilizace
Pasiarová,V. .......................................................... Sidonie
Peňás, J. ...........Výpravy pro čtvero ročních období
Peňás, J. ..................Výpravy pro blízké i vzdálenější
Peňás, J. .....................................Výpravy pro den i noc
David, P. ..........................................................Okolí Prahy
Lenderová, M. ....................Ženy s kufříkem a nadějí
Kučerová, M. ............................. Anna a Karel Knězovi
Dražanová, A. ............................ Alexandr Mitrofanov
May, p. ...........................................................Noční brána
Kedroň, R. ..........................Sněžím! : deník bílé mafie
Kneblová, H. ........................Život za první republiky
Hunter, G. ...............................................Měli jsme štěstí
Taylor, P. .................................... Doktore, čas to zahojí!
Taylor, P. ..................................Doktore, to bude bolet!
Taylor, P. .....................................Doktore, to byla jízda!
Southward, A. ...........................................................Trans
Rychlík, M. ....................................................... Dějiny lidí
Král, R. ............................................................Raci v hlavě
Epstein, M. ................................................................Země
Soukupová, P. ...................................... Nikdo není sám
Kechlibar, M. ..................Zapomenuté příběhy 6. Díl
Atwood, M. .......................................................Svědectví
Atwood, M. .......................................Příběh služebnice
Henry, princ ....................................................Náhradník
Vostal, B. ..................Portrétoval anglickou královnu
Jacobs, A. ................................. Panský dům. Shledání
Lamková, H. ...........................................O Vinohradech
Nádherná, S. ............................ Zahrada po ní zůstala
Allen, W. ........................................................ Stav beztíže
Goodavage, M. ............................................. Jak psi léčí
Berthold, P. ......................Krmíme ptáky, ale správně

Zasněžený vánoční strom na Palackého náměstí
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Kotrschal, K. .......................................... Vlk, pes, člověk
Kmenta, J. .................................................Světská mafie
Maršálek, J. ....................................... Péct, milovat a žít
Follet, K. ................................................Sršeň létá v noci
Píseň o Rolandovi
Hulpach, V. ............................................ Tristan a Izolda
Vondruška, V. .................................Spiknutí oběšenců
Vondruška, V. ....................Královražda na Křivoklátě
Vondruška, V. ...................................................Černá lilie
Vondruška, V. ....................Breviář pozitivní anarchie
Vondruška, V. ........................ Epištoly o elitách a lidu

Knihy pro děti a mládež:
Ricard, M. ..................................... Naši zvířecí sousedé
Laňková, J. ..................................................... Sviňka řádí
Waliams, D. ........................................Babička drsňačka
Waliams, D. .............................Táta za všechny prachy
Waliams, A. .............................................Ledová obluda
Klíma, M. ............................................. Skautská pátrání
Goldflam, A. ................................ Standa a dům hrůzy
Gargašová, E. ..........Časožrout a jiná superstrašidla
Anderson, L. ........Amálie Zubatá a jednorožčí páni
Souralová, V. ..........................................Příběhy z trávy
Krebs, L. .................................................................... Včelař
Rundell, K.......................................................Dobrodruh

Glynn, C. ....................................Zápisky z Rosewoodu
Schlindenbuch, A. ...............Soví pošta: Evropou …
Flanagan, J. ........................... Bratrstvo. Kniha devátá
Rožnovská, L. ..................................Jmenuji se Olenka
Griffiths, A. ......... Ztřeštěný dům na stromě 5., 6., 7.
Drijverová. M. ..................Pozorujeme a pomáháme
Vopěnka, M. ....................................Spící spravedlnost
Goldflam, A. ...................................... Praha strašidelná
Král, R. ................................. Bydlíme hned vedle ZOO
Pilátová, M. ................Bába Bedla. Dívka na hřebeni
Tolonen, T. ................................Agnes a tajemný dům
Pospíšilová, Z...........................Pohádky před spaním
Karlík, Z. ...........................................Poddan a Čmuchal
Krolupperová, D. ...................................Králíček a past
Mecner, V. ........................Ruka: kompletní průvodce
Cupalová, N. ..............................................Cyklista Cyril
Král, R. ...............................................Čáp ztratil čepičku
Černík, Z. .....................Medvěd Nedvěd a medvídek
Dočkalová, B. .......................................Bitva o diamant
Wernischová, H. .....................................Dobrodružství 

v Kryštofově Údolí
Pecháčková, I. ...... Jak na Bučisku o medvěda přišli
Brezina, T. ..........................................Ukradený vynález
Válková, V. ............................................................... Arábie
Válková, V. .................................................................Egypt

Pilkey, D. ................................................... Dogman 5. díl
Pilkey, D. ................................................... Dogman 4. díl
Riordan, R. ................................Bohové Olympu 1. Díl
Riordan, R. ........................ Pery Jackson. Pohár bohů
Kinney, J. ............. Deník malého poseroutky 16. Díl
Vít, A. ..................................Proč asi chrti ocasem vrtí?

Mezi svátky bude v  knihovně zavřeno, tak si 
přijďte včas půjčit nějakou pěknou knihu nebo si 
ještě rychle napište Ježíškovi.

Přejeme všem čtenářům pohodové Vánoce 
a veselý Silvestr. Vaše knihovnice.

Příspěvky čtenářů

Přání
Naše babička Ivanka a  děda Emil si 
dovolují oznámit, že to spolu vydrželi 
už pětapadesát let. Aby jim to vydrželo 
ještě mnohem déle přejí vnoučata Sára, 
Samuel a Deborka.

Z volejbalu

Nejprve se seznámíme s  výsledky našich druž-
stev, po nichž budou následovat termíny jejich 
nejbližších utkání.

Muži A, 1. liga
Naši s  přehledem postoupili do skupiny 

o první až šesté místo , kde už sehráli dva zápasy: 
8. 12. porazili doma Bučovice 3:1 a  stejným 

poměrem vyhráli o den později v Ostravě. V této 
skupině jsou zatím na 1. místě s  patnácti body 
před druhým Hradcem Kr. se dvanácti body 
a  třetími Bučovicemi s  deseti body. V  lednu 
budou hrát: 12. v  Bučovicích, 20. doma s  Ostra-
vou a 26. v Hradci Králové. Všichni doufáme, že si 
první místo udrží až do konce soutěže.

Ženy A, 1. liga
V posledních dvou zápasech vyhrály v  Plzni 

3:2 a 3:0; letos jim zbývají už jen dvě utkání, která 

sehrají 15. a  16. 12. v  Nuslích. V  tabulce jsou na 
třetím místě za první Bižuterií a druhou Madetou 
Č. Budějovice. Protože do finálové skupiny postu-
pují první tři, mají naše děvčata postup už zajiš-
těný, nezávisle na výsledku utkání s Nuslemi.

Muži B, KP 1. třídy
V posledním letošním utkání porazili 

naši doma Nymburk 3:2; v  lednu budou hrát 
v Mělníku, v Tuchlovicích a ve Vlašimi. V průběžné 
tabulce jsou zatím na 5. místě – věvodí jí Volley-
ball Nymburk.

HgS

Pohádka nekončí

Nemožné se stává skutečností. Dobřichovičtí 
volejbalisté potvrzují vítěznou ligovou vlnu 
a  kráčí i  vítěznou pohárovou pohádkou. Stejně 
jako třeba ve fotbale probíhá paralelně vedle 
dlouhodobé soutěže pohárový turnaj, do kterého 
se hlásí zájemci o  poměřování své zdatnosti 
s  družstvy různých výkonnostních úrovní. První 
kola jsou kvalifikační, hrají se turnajově a  vítěz 
postupuje do závěrečného pavouka. Družstva 
jsou nasazována dle své kvality postupně. Naši 
volejbalisté v  září zvítězili ve své skupině a  byli 
nasazeni do 3. vyřazovacího kola.

A tak na své palubovce přivítali kladenské 
extraligové Orly, družstvo před touto sezonou 
posílené osmi cizinci a  francouzským trenérem. 
I přesto domácí svého soupeře zdolali 3:2, vyvo-
lali téměř revoluci ve vedení klubu soupeřů a jako 
historicky první družstvo bez extraligové přísluš-
nosti postoupili do 4. kola.

V něm jim los přisoudil další extraligový tým 
z  Brna. S  ním se utkali v  hale BIOS v  úterý 12.12. 
večer. Zápas to byl lítý a  vyrovnaný. Se šťastným 
koncem pro domácí, kteří v závěrečném tie breaku 

Sport
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zvítězili 15:11 a celkově tedy 3:2. Znamená to postup 
do pohárového čtvrtfinále a návštěvu dalšího extra-
ligisty–tým Blue volley Beskydy z Ostravy.

Přesný termín utkání není zatím znám, ale 
bude to někdy na přelomu ledna a února. Dobři-
chovičtí se těší na další večer s  plnou halou 
a  bouřlivou podporou domácích fanoušků. Jak 
říká trenér družstva Jaroslav Čermák: „Domácí 
prostředí a  skvělí fanoušci nás ve vzpomínkách 
vracejí k  přelomu milenia, když jsme bojovali 
o postup do 1. Ligy. Tehdy se to podařilo, v 1.lize 
hrajeme již 23 let a  teď proháníme i extraligová 
družstva!“

Udělejte si čas a  přijďte na kvalitní volejbal, 
nemusí se to hned tak opakovat.

JG

Volejbalistky SVBC se 
prosadily mezi elitu 
v krajském přeboru do 
18 let
Volejbalistky místního klubu SVBC postoupily do 
finálové skupiny krajského přeboru kategorie do 
18 let. Navzdory oslabené sestavě v rozhodujícím 
duelu o  třetí místo ve skupině B zaskočily starší 
a fyzicky vyspělejší tým Rakovníka, který na jeho 
palubovce po bojovném výkonu porazily 3:1 na 
sety. Na postupu do skupiny o  1. až 6. místo už 
nemohla nic změnit ani porážka 0:3 s dosud suve-
rénními Roztoky.

V přeboru Středočeského kraje dominuje tým 
SVBC v kategorii do 20 let. Porazil i Mladou Bole-
slav a  silné Benátky nad Jizerou, takže po dva-

nácti kolech stále neztratil ani bod. Před druhými 
Hořovicemi vede už o třináct bodů.

Jádro týmu tvoří extraligové kadetky, kterým 
se v posledním kole příliš nedařilo. Ve skupině B 
o víkendu 25. a 26. listopadu prohrály všechny tři 
zápasy, i když dva z nich až v tie-breaku. Pro další 
kolo, které se uskuteční v lednu, se tak propadly 
do třetí výkonnostní skupiny.

Nejstarší dívky drží ve druhé lize žen třetí 
příčku ve své skupině, naposledy porazily dvakrát 
Mnichovo Hradiště.

kab

Známe Atleta roku 2023 
ASK Dipoli Černošice 
Dobřichovice Řevnice
V sobotu 9. 12. 2023 atletický sportovní klub 
Dipoli uspořádal na 5. výročí od svého založení 
společenskou událost, kde se vyhlašoval i nej-
lepší Atlet uplynulého roku. Kromě nejlepšího 
Atleta roku se vyhlašovaly i další kategorie–nej-
lepší bodovači družstev jednotlivých kategorií, 
nejlepší štafety a  poděkování za reprezentaci 

TOP5 Atlet roku 2023



12

12/2023

klubu. Ceny sportovcům předával starosta 
města Černošice a  trenéři jednotlivých atletů. 
Celý večer doprovázela živá hudba a sportovní 
exhibice. Nechybělo i  občerstvení či tombola.  
Atletem roku pro rok 2023 se stal Kristian 
Behenský – bronzový medailista z  Mistrovství 
České republiky. V  kategorie žactvu to pak 
byl Jakub Pietrula – dvojnásobný mistr České 
republiky.

Proběhlo testování atletů 
SCM

O víkendu 18.–19. 11. proběhlo na Kladně testo-
vání SCM. Sportovní centrum mládeže je základ-
ním článkem systému talentované mládeže 
Českého atletického svazu (ČAS), vyvíjející svou 
činnost na území krajských atletických svazů. 
SCM slouží k  výběru talentovaných sportovců 
věkové kategorie 15 až 19 let a péči o jejich spor-
tovní přípravu a výkonnost.

SCM zabezpečuje zařazeným atletům 
odborné vedení, kvalitní podmínky na přípravu, 
částečnou nebo úplnou úhradou absolvovaných 
společných tréninkových kempů, výcvikových 
táborů (včetně zahraničních) nebo testovacích 
srazů organizovaných VT SCM i  sekcemi disci-
plín mládeže. Součástí této podpory jsou též 
kineziologická vyšetření, workshopy a  semi-
náře. Kromě toho SCM zajišťuje informační 
a  metodický servis osobním trenérům zařaze-
ných atletů. Snahou je rovněž zajištění zdravot-
ního zabezpečení nejen u zraněných atletů, ale 
i  v preventivní oblasti. Povinností zařazených 
atletů je zaznamenávat tréninkový proces do 
tréninkových deníků.

Na Kladně se sešli atleti z  Jihočeského, 
Ústeckého a  Středočeského kraje. Pro rok 
2024 do SCM splnilo přísný limit 5 našich 
atletů: Amélie Klajmonová na 800 m, Karel 
Půbal na 300 m překážek, Kristian Behen-
ský v  desetiboji, Mikuláš Mutinský na 400 m 
a  Klára Zbožínková v  sedmiboji na 100 m př. 
Na testovacím srazu se testovalo od skoku 
snožmo přes hod medicinbalem až po běh na 50 
m. Atleti se rovněž měřili a vážili a byly jim hod-
noceny jejich gymnastické dovednosti. V  dese-
tiskoku dokonce Karel Půbal skočil nejdále 
z testovaných – přes 30 m.

Naše vybrané svěřence už zanedlouho čeká 
soustředění v Nymburce.

Další soustředění

Na přelomu listopadu a prosince atleti ASK Dipoli 
odjeli na poslední kondiční soustředění do hor. 
V Krkonoších atleti udělali spoustu práce, zapra-
covali na běžeckých trénincích, na tréninku síly, 
ale i rychlosti. V průběhu prosince už čeká atlety 
několik závodů v  hale. Ty nejdůležitější se usku-
teční v  lednu a  v únoru. Hned první lednový 
víkend pořádá ASK Dipoli závody v  hale na 
Strahově.

Část sprinterské a vícebojařské skupiny atletů 
ASK Dipoli odjela v  prosinci na dvanáctidenní 
tréninkový kemp na Kanárské ostrovy; naši spor-
tovci zde absolvovali několik tréninků s  Českou 
reprezentací.

Prosincové soustředění

Vánoční turnaj v Mníšku pod Brdy 2023

Alice Kročáková a Justýna Slavíková z Gym Dobřichovice

Kultura u nás i v okolí
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Přihlášky na II. pololetí 
spuštěny!

Od 5. 2. 2024 začíná II. pololetí tréninků atletiky 
v  Černošicích, Dobřichovicích a  Řevnicích. Při-
hlaste se podle roku narození do některé z vypsa-
ných kategorií; atleti ASK Dipoli mají možnost 
trénovat každý den, dokonce mohou i kombino-
vat jednotlivá místa trénování. Tréninky probíhají 
pod profesionálními trenéry, kteří se snaží dětem 
předat lásku ke sportu. Přijďte si zkusit naše tré-
ninky – těšíme se na vás!

Více informací najdete na webových strán-
kách www.askdipoli.cz

Vánoční turnaj 2023

Naše tenisová akademie MS GEM během celého 
roku pravidelně pořádá tréninkové turnaje 
a  přátelské zápasy pro všechny dětské katego-
rie – minitenis (5–7 let), babytenis (8–9 let), žáci 
a  dorost. Občas z  toho uděláme velkou akci 
a  pozveme i  spřátelené tenisové kluby poměřit 
síly a zahrát si s cizími hráči. 

Přátelské tenisové turnaje se těší velké oblibě, 
jak u  dětí, tak i  rodičů. Děti získávají své první 

zkušenosti se zápasem, vyzkouší si svoje tenisové 
dovednosti, které  trénujeme  a učí se pracovat 
s emocemi. Zároveň není třeba turnaji obětovat 
celý víkend, ale např. pouze polovinu dne. 

Daří se nám v  dětech probudit soutěžního 
ducha, fair-play a nakonec i pocit úspěchu, když 
se dřina na trénincích promění ve vítězný POHÁR!

Od jara do podzimu pořádáme turnaje 
v  Dobřichovicích na našich domácích kurtech 
a  přes zimu v  Mníšku pod Brdy, kde si pronají-
máme celou nafukovací dvojhalu.

JM

Gymnastky předvedly své 
výkony na Poberounském 
dvojboji
V neděli 26. listopadu uspořádal oddíl gymnastiky 
Gym Dobřichovice již tradiční závod Poberounský 
dvojboj. Byl to již sedmý ročník závodu a od své 
premiéry v roce 2016 byl nuceně vynechán pouze 
v  roce 2020 kvůli covidu. Otevřený závod pro 
neregistrované závodnice v  gymnastickém dvoj-
boji na prostných a přeskoku organizátorky zpo-
čátku zamýšlely jako lokální závod pro spřátelené 
gymnastické oddíly z  nejbližšího okolí, čemuž 
odpovídá i  jeho název Poberounský dvojboj. 

Rok od roku se ale k naší radosti zájem šířil dále 
mezi oddíly nejen ve Středočeském kraji, ale 
i  za jeho hranicemi. Pravidelnými účastníky jsou 
oddíly z  Prahy, rády se k  nám vracejí gymnastky 
z Jaroměře a  letos poprvé přijely také závodnice 
z  Klatov a  Teplic. Na letošním ročníku závodilo 
během jednoho dne 152 gymnastek v  jedenácti 
věkových kategoriích od pěti let až do dospělosti.

Domácí Gym Dobřichovice získal několik 
cenných kovů v  závodě  jednotlivkyň i  v soutěži 
družstev. Úspěšně náš oddíl reprezentovaly (seřa-
zeno od nejmladších kategorií): Annalisa Moussa 
(1. místo), Ema Hlaváčková (2. místo), Anna Ježdí-
ková + Valentýna Belhová + Annalisa Moussa (2. 
místo družstva), Eliška Huplíková (2. místo), Aneta 
Hůlková (3. místo), Alice Kročáková (1. místo), 
Justýna Slavíková (2. místo), E. Huplíková + A. 
Hůlková + A. Kročáková (1. místo družstva), Lily 
Adamčíková + Lenka Vrbatová + Ema Menclová 
(3. místo družstva), Daniela Štěpánková (2. místo).

Děkujeme městu Dobřichovice za finanční 
podporu závodu.

Hned po Vánocích se organizační tým Gym 
Dobřichovice naplno vrhne do příprav dalšího 
závodu, a sice závodu družstev v teamgymu, jenž 
nese název Jojo Cup a  uskuteční se 27. 1. 2024 
opět v Jojo Gymu.

ghl

Adventní trhy s Mostovým 
ohňostrojem přilákal do 
Dobřichovic mnoho 
návštěvníků
Před první adventní nedělí probíhal v Dobřicho-
vicích na zámku tradiční adventní trh, na který se 
každoročně sjíždí mnoho lidí z  Dolní Berounky, 
ale oblíbili si ho i  návštěvníci z  Prahy. Organi-
zátorka trhů paní Pánková připravila letos pro 
dětské návštěvníky divadelní i kejklířské vystou-
pení, zpívaly se české koledy a  tradičně vystou-
pil i  pěvecký sbor Mifun. Nechyběl živý Betlém 
a  v  prvním patře na zámku probíhala prodejní 
výstava ručně vyráběných malých betlémů ze 
šustí a  slámy. Před  17 hodinou se začali lidé 
scházet u Svatojánské lípy, kde proběhl Mostový 
ohňostroj.

As

Proběhl 26. ročník 
Mostového plesu

V  sobotu 2. prosince zahájil starosta města ve 
sportovní hale Bios 26. ročník Dobřichovického 
mostového plesu. Tradice plesu a  mostový 
ohňostroj se odvíjí od roku 1996, kdy byl dosta-
věn most přes řeku Berounku a  dobřichovičtí 
tak od té doby slaví tuto událost. První plesy 
se původně pořádaly v  malém sále sokolovny 
a  časem se přemístily do větší sportovní haly 
Bios. Tak jako se každá kulturní akce s  tradicí 
vyvíjí, tak i  náš ples dnes vypadá jinak, než 
tomu bylo před pěti, deseti lety. O  ples proje-

vují zájem spíše lidé se zájmem o  tanec, než 
o  noční zábavu na baru. Proto se při organi-
zaci zaměřujeme na kvalitní výběr big bandů 
a  kapel. Letos vystoupili Blue Orchestra a  od 
půlnoci hráli mladí muzikanti z  Jazz Elements, 
kteří se také zaměřili na taneční standardy 
a podtrhly i swingový žánr, který udával letošní 
styl plesu. Swing se formoval jako vývojové 
stádium tradičního jazzu v  letech  1927 – 1935 
a největší slávu sklízel ve třicátých a čtyřicátých 
letech. Oproti tradičnímu jazzu má swing zpra-
vidla houpavé frázování, a je tedy také vhodný 

k tanci. Jsme rádi, že lidé si taneční parket užili 
naplno. Bývá zvykem, že během večera probíhá 
i  nějaké překvapení. Letos to bylo vystoupení 
Rebels O. K., zdatných „skákaček“ přes švihadla 
pod vedením Olgy Kepkové, které v Dobřicho-
vicích příležitostně vystupují na společenských 
událostech. Škoda jen sněhové kalamity, díky 
které se na ples pár přespolních zájemců nedo-
stalo, a  to včetně taneční skupiny Tumbao. Ale 
i tak to byl velmi pěkný večer a budeme se těšit 
opět za rok.

As

Adventní trhy s ohňostrojem. Foto Hynek Moravec

Kultura u nás i v okolí
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Unikáty z depozitáře malíře 
Ivana Komárka

Výstava malíře Ivana Komárka (1956) probíhající 
v  Cafe Galerii Bím v  Dobřichovicích od 14. pro-
since do 31. ledna dostala název Depozitář. Zahr-
nuje kolekci prací ze dvou časových mezníků jeho 
tvorby. První z  nich byly vytvořeny na samém 
počátku tvůrčí kariéry a  jejich protipólem je na 
výstavě současná aktuální tvorba. Ačkoli jejich 
vznik dělí časové rozmezí čtyřiceti let, autorův 
rukopis je na všech plátnech čitelný, stejně tak jako 
jeho celoživotní téma – zájem o  lidskou figuru, 
groteskno i  tajemno. Název výstavy Depozitář 
odkazuje k  jednomu ze stejnojmenných vystave-
ných děl, i k tomu, že jde o unikátní obrazy, které 
autor považuje za stěžejní a  významná pro celý 
vývoj jeho tvorby. Richard Drury, vedoucí umělec-
kého oddělení Galerie středočeského kraje (GASK), 
Komárkovo celoživotní téma charakterizoval takto: 
Základem všeho, čím se Komárek ve své tvorbě 
zabývá, je ten nejpodstatnější jev lidského života 
a  lidské civilizace: věčná dynamika pramenící ze 
vztahu mezi odlišným (dokonce protikladným), 
přitom vzájemně závislým ženským a  mužským 
principem. Od samého počátku jeho figury před-
stavují symbolické zobecnění muže a  ženy, které 
vzniká čistě v jeho představivosti, a pohybují se (s 
výjimkou občasných odkazů na autorovo rodné 
město Prahu) ve zcela fiktivním prostředí.

26. Mostový ples ve sportovní hale Bios. Foto Jakub Cabálek 

Dobřichovická 
kultura v lednu
Výstavy
Výstava na zámku
Výstav malých betlémů souboru 
Ludus musicus
Otevřeno 10:00–12:00 a 14:00 – 17:00
16., 17. prosince 2023
23. prosince – 1. ledna 2023
6., 7. ledna 2024

Výstava v galerii Bím Bar & Lounge
Prodejní výstava z depozitáře Ivana 
Komárka, výstava potrvá do 31. 1. 2024.

Další kulturní akce
Štědrý den, neděle 24. 
prosince od 23:30 v kostele 
sv. Martina a Prokopa
Jakub Jan Ryba – Missa 
solenis „Hej mistře, vstaň 
bystře“
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LETY

Tradiční vánoční zpívání.
V pátek 15. prosince od 19:00 v Pivotelu MMX
Vánoční koncertní vystoupení Veroniky Vršecké – 
soprán, Ludmily Kromkové – alt a Martina Vydry 
– baryton, klavír. 
Letovská Akademie 
Petr Brandl: Příběh bohéma   
25. ledna od 18:00 hod., školní jídelna ZŠ Lety  
Přednáška oblíbené Moniky Švec Sybolové, 
kurátorky Národní galerie Praha, je pozvánkou 
na  velkou výstavu Petra Brandla, kterou pořádá 
Národní galerie Praha ve  Valdštejnské jízdárně 
od  20. října 2023  do 11.  února 2024.  Před-
stavíme si klíčová díla Petra Brandla (oltářní 
obrazy, portréty, žánrovou malbu),  nahlédneme 
do  jeho barvitého života a necháme se okouzlit 
barokní dobou a jejím nejvýznamnějším českým 
umělcem.  
Letovský masopust  
27. ledna, 13:30, sraz maškar na návsi v Letech 
Vystoupení ZŠ a MŠ Lety, Školinka Nona 
Průvod obcí provází kapela Třehusk 
Soutěž o nejoriginálnější dětskou a dospěláckou 
masku 
Ochutnávka pro rodiče a veřejnost
30. ledna 11:00–11:40 hod   ve školní restauraci 
ZŠ a  MŠ Lety – bezlepkové kukuřičné placičky, 
vařené brambory s  pažitkou a  jogurtový dip, 
které pro vás uvaří FIT Brand Chef společnosti Pri-
mirest Kristýna Ostratická. Cena: 117 Kč. Přihláška: 
Kateřina Bulanová, vedoucí školní restaurace, 
Primirest Lety, e-mail:  zr.8830@primirest.cz, tel.: 
731 438 535 

Na plese vystoupili Rebels O.K., mistrině světa ve skákání přes švihadla. Foto Jakub Cabálek 

Vystoupí soubor Ludus musicus 
s uměleckým vedoucím Františkem 
Běhounkem.

Neděle 14. ledna od 16:00 
na zámku v 1. patře
Divadlo Elf uvede 
pohádku Dobrorůženka

Spící princezna a statečný princ? Ne 
vždy tomu tak musí býti. Někdy se role 
mohou otočit. Představení doprovázené 
živou hudbou, s výpravnými kostýmy 
a v dobrém slova smyslu „střelenými“ 
loutkami. Vhodné pro děti od tří 
let. Vstupné 100,- Kč, pořádá KC 
Dobřichovice.

Sobota 27. ledna od 17:00 
ve Fürstově sále naproti 
Panské Zahradě
Toulky Zimní cestou 
Franze Schuberta

Vystoupí Pavel Kšica (zpěv) a Filip 
Martinka (klavír). Vstupné dobrovolné, 
pořádá B. Šarounová a KC Dobřichovice.
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Semináře pro seniory zdarma
Jak na chytrý telefon a tablet 
Úterý 20. února 2024, dvě skupiny 8:30–12:30 
a 13:30–17:30 
Je vám 65 a  více let? Zdarma vás naučíme, jak 
správně ovládat tablet, 
chytrý telefon nebo notebook a jak se bezpečně 
pohybovat na internetu. 
Přineste si vlastní (dostatečně nabitý) chytrý 
telefon nebo tablet! 
Jak na notebook 
Čtvrtek 22. února 2024, jedna skupina 8:30–
12:30 v ZŠ Lety, Karlštejnská 571, Lety 
Přineste si vlastní (dostatečně nabitý) notebook! 
Svůj zájem hlaste na kontaktech: 
Barbora Tesařová 602 191 791 
Markéta Huplíková 603 293 139 
e-mail ou@obeclety.cz 

ŘEVNICE

V neděli 14. ledna od 18.00 v sále kina
Novoroční koncert Orchestru MLP a  pěvec-
kého sboru Canto Carso. Pořádá: Řevnická Obec 
Baráčnická

ČERNOŠICE

Lednová výstava v mokropeské kapličce
Obrazy mladé ukrajinské malířky Aliny Betsek – ta 
se s vámi o  lednových víkendech v Galerii Mok-
ropeská kaplička sv.  Václava ve  Slunečné ulici 
ráda osobně sejde a podělí se o své umění. Pokud 
budete mít zájem výstavu navštívit tak si s Alinou 
domluvte termín na  telefonu 721  318  674.  Po 
skončení výstavy 4.2. si budete moci vystavená 
díla zakoupit.
Příběhy malé Buddhy 
neděle 14. ledna od 16:00, Club Kino
Hudebně-loutkové představení se sociálním pře-
sahem pojednává o  podstatě života. “Každý čin, 
který vykonáme, každé slovo, které řekneme, 
a dokonce i vše co si myslíme, má svůj důsledek“. 
Vstupné 100,- Kč.
Hudba Praha
sobota 20. ledna od 20:00, Club Kino
Vstupenky obdržíte v předprodeji na SMS ticket 
za 280,- nebo na místě před koncertem za 300,- 
Kč.
Zrní
pátek 26. ledna od 20:00, Club Kino
Vstupné v  předprodeji na www.smsticket.cz za 
270,- Kč, na místě pak 300,- Kč.
Přednáška a  beseda o  černošickém rodáku 
Václavu Bambasovi
neděle 28. ledna od 19:00, Club Kino
Slavný, leč pozapomenutý rodák z  Černošic 
Václav František Bambas (1822-1904) proslul jako 
jeden z  nejaktivnějších překladatelů kolportáž-
ních románů z  19. století. Tyto příběhy plné taj-
ností a intrik, zákulisních her z evropské politiky, 
z městských doupat a lotrovských peleší nabíze-
jící dobrodružství z  celého světa proslavili Karel 
May nebo Alexander Dumas a Eugene Sue, u nás 
pak především svérázný výtvarník a pábitel Josef 
Váchal ve své nejznámější knize Krvavý román. 
K  typickým postavám této literatury patřili lou-
pežníci, pašeráci a  neprávem pronásledované 

Zajímavosti

Kapela Zrní 
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Zajímavosti

Dobřichovice
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
257 721 777, 602 237 037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974 861 111, 974 882 103

Městská policie Řevnice – 775 718 588

Hasiči Řevnice tísňové volání – 150

Hasiči Dobřichovice – 150

Městský úřad Dobřichovice 
257 711 590

Stavební úřad – 257 711 402

Matrika – 257 712 478

Starosta a tajemník – 257 712 182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 251 642 203 
pohotovost stálá služba 
724 005 900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

Infocentrum Dobřichovice 
778 772 498

osobnosti, které životní okolnosti donutily vydat 
se na šikmou plochu. Bambas byl původním 
povoláním filolog a usiloval o svérázné uchování 
české řeči. Postupem času se zaměřil hlavně na 
překlady z  němčiny, francouzštiny a  angličtiny. 
Jeho překlady románů vydávané na pokračování 
v  tenkých  sešitech a  barevných obálkách ovliv-
nily nejen celé čtenářské generace. Jejich nesma-
zatelnou stopu najdeme například v  tvorbě 
uznávaných klasiků jako jsou Jaroslav Hašek, 
Vítězslav Nezval, Jan Neruda, Jakub Arbes, Ignát 
Herrmann, Ladislav Klíma, dále mnozí surrealisté 
a mnoho dalších spisovatelů i výtvarníků. Že jste 
nikdy a  tomto černošickém rodákovi neslyšeli? 
Nevadí, přijďte na přednášku se znalcem kolpor-
tážní literatury a  sběratelem krvavých románů 
panem Martinem Jirouškem. Pokud pana Václava 
Bambase znáte nebo jste jeho příbuzní, tak 
se prosím panu Jirouškovi předem ozvěte na 
608 627 281 nebo na martin.jirousek@mfdnes.cz. 
Gilad Atzmon Band
pondělí 29. ledna od 20:00, Club Kino
Gilad Atzmon (UK) je původem izraelský, dnes již 
britský špičkový jazzový saxofonista s nezaměni-
telným tónem, ovlivněný mimo jiné Charlie Par-
kerem, Johnem Coltranem a  židovskou lidovou 
hudbou. Hrál a nahrával mimo jiné s Pink Floyd, 
Paulem McCartneyem, Robbie Williamsem, 
Sinead O‘Connor, Robertem Wyattem nebo The 
Waterboys. Vstupné v předprodeji na SMS ticket 
za 220,- Kč, na místě v den koncertu za 250,- Kč.
Wille & The Bandits (UK)
úterý 30. ledna od 20:00, Club Kino
Čtveřice s  pověstí jedné z  nejdynamičtějších 
skupin současnosti a  koncertního zázraku 
bývá často přirovnávána k  Led Zeppelin nebo 
k  Jawbone. Kapela začínala kdysi v  anglickém 
Cornwallu, dnes sídlí v  Londýně, vystoupila na 
Glastonbury, hrála velká turné v USA i v Austrálii 
a mezi její fanoušky patří třeba Joe Bonomasa, Ian 
Paice z Deep Purple nebo Francis Rossi ze Status 
Quo. Vstupenky zakoupíte v předprodeji na www.
smsticket.cz za 280,- Kč, na místě pak za 300,- Kč.

Pavel Blaženín

Město 
Dobřichovice 

přijme
spolehlivého a zodpovědného 

kolegu na úklid
kontejnerových stanovišť.

Požadujeme:
- časovou flexibilitu

- ŘP sk. B
- vlastní automobil vhodný pro 

odvoz pytlů s odpadem výhodou
Jedná se o velmi samostatnou 
pozici, předpokládaná časové 

dotace činí 18 hod. / týd.
Po zapracování možnost získání 

HPP v Technických službách 
Dobřichovice.

Zaujala-li vás tato informace 
a nebojíte se práce, kontaktujte 

tajemníka městského úřadu
Pavla Mráze  

(tel. +420 230 234 530, 
tajemnik@dobrichovice.cz ).

Těšíme se na vás!

Město 
Dobřichovice 

přijme
na DPČ šikovného a spolehlivého 
pracovníka / pracovnici na úklid 
zdravotního střediska; odměna 

– 200 Kč / hod., časová dotace – 
cca 30 hod. / měs.

Více informací poskytne 
tajemník MÚ Pavel Mráz – 
tajemnik@dobrichovice.cz,  

+420 230 234 530

Zavedená 
psychoterapeutická 

praxe přijímá klienty do 
osobní i online terapie.

Více informací najdete  
na www.epimeleia-terapie.cz

Zájemci o termín prosím 
o zaslání sms na telefon  
602 203 862 nebo mail  

pavlina.rasochova@seznam.cz
Adresa: Studio Mandala, 

Palackého 147, Dobřichovice.
Těším se na naše setkání.
Mgr. Pavlína Rasochová


